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Minnesanteckningar från möte FoU Tank 15 januari 2008 
 
Plats:   Nynäs AB, Johanneshov 
Närvarande: Björn Carlqvist, Nynäs (BC) 
  Ingemar Gustavsson, VSÖ (IG) 
  Torbjörn Jacobsson, VV Stev, (TJ) 
  Niclas Johansson, LBC Bolagen Ö Götaland (NJ) 
  Svante Johansson, Travecon HB, (SJ) 
  Bo Simonsson, VVÄ (BS) 
  Mats Wendel, VV/HK (MW) 
  Westergren Pereric, VV Stev (PEW) 

1. Inledning 
BC hälsade välkommen till Nynäs för dagens möte. Matz Wiklund, Nynäs gjorde en kort 
genomgång av marknadssituationen för bitumen för 2008 och efterfrågade marknads-
behovet för 2008.  
 
Därpå följde en kortare diskussion om starttider för beläggningsarbeten där alla var 
överens om att en tidigare start skulle innebära förbättringar för alla parter. 
 
Sedan hälsade PEW välkommen och gjorde ett förslag till dagordning för mötet, som 
godkändes enhälligt. 

2. Gruppens framtida verksamhet 
Gruppens framtida verksamhet diskuterades. De riktlinjer som anges i beslutslistans 
inledning diskuterades.  
De beläggningstyper gruppen bör arbeta med är: 

� YB 
� YG 
� IM  
� Bindemedelsförsegling. 

 
Gruppens inriktning inom detta område, kort sagt Tankbeläggning, skall vara: 
 

� Att ta fram och förmedla kunskap om tankbeläggningar samt att ta fram underlag 
till förändringar i de tekniska regelverken genom: 

 
� Att driva FoU-projekt 
� Att verka för ökad utbildning 
� Att vara remissinstans för VV 
� Att bevaka och förmedla ny teknik 
� Att representera i andra grupper inom teknikområdet. 
� Att verka för ökad användning av tankbeläggningar 
� Att verka för kunskapsspridning 
� Omvärldsbevakning 
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BC undrade var det dokument finns som togs fram bl a av Mats Sandgren. 
MW beskrev gången vid introduktion av nya bestämmelser mm i VV. 
 
TJ fick i uppdrag att göra ett utkast till inriktningsdokument för gruppens verksamhet. 

3. Gruppens framtida organisation 
NJ Hur många entreprenörer bör finnas med? Han anser minst två stycken eftersom det 
inte alltid passar med tider för alla parter. Han ställer gärna upp som sakkunnig inom 
ballast och transport. 
 
BS kan ställa upp i gruppen som sakkunnig bl a inom emulsionsteknologi och 
harmonisering. 
 
MW Från VV bör specialister och projektledare delta. 
 
BC är Nynäs representant i gruppen om det är ok för gruppen. 
 
IG påpekar att det inte finns några konsulter och att han gärna är med om gruppen tycker 
att han kan tillföra något. 
 
SJ stannar gärna om han kan tillföra något och om han behövs. 
 
TJ ställer gärna sina kunskaper till förfogande i gruppen. 
 
PEW vill gärna vara med, bl a för att få input till AMA-ATB inom 
ytbehandlingsområdet. 
 
Nils Gunnar Göransson, VTI, kan efterträda TJ som FoU-utförare från VTI. 
 
Mats Norell från Akzo är intresserad att vara med i gruppen. 
 
Håkan Johansson, arbetschef på Skanska, är intresserad att vara med i gruppen. 
 
Georg Danielsson har sagt ifrån pga tidsbrist. 
 
Nils Eneland, VV Produktion, vill gärna vara med i gruppen. 
 
Tomas Eriksson, NCC, är intresserad att delta i gruppen. 
 
Förslagslista för gruppsammansättning: 
Pereric Westergren, VV Stev 
Torbjörn Jacobson, VV Stev 
Mats Sandgren, VM 
Ingemar Gustavsson, VSÖ 
Bo Simonsson, VVÄ 
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Svante Johansson, Travecon HB 
Björn Carlqvist, Nynäs 
Nils Gunnar Göransson, VTI 
Mats Norell, Akzo 
Niclas Johansson, LBC Bolagen Ö Götaland 
Håkan Jonasson, Skanska 
Tomas Eriksson, NCC 
Nils Eneland, VV Produktion 
 
Adjungerade: 
Mats Wendel, VV HK 
Glenn Lundmark, Asfaltskolan. 
 

4. Val av ordförande 
TJ föreslog Pereric Westergren, VV Stev, som ordförande. PEW valdes enhälligt till 
ordförande för gruppen. 

5. Val av sekreterare 
Sekreterarens uppgifter diskuterades. Ett eventuellt tillskott till arbetet skulle kunna vara 
att via en hemsida för gruppen publicera nyheter mm från gruppens arbete. 
Finansieringen diskuterades. Kostnad för sekreterarbetet bedöms uppgå till ca 30 000. 
Arbeten med hemsidan tillkommer.  
 
Sekreterarfrågan tas upp vid nästa möte. 

6. Övriga frågor 

Nästa möte 

Programutkast: 
• Utkast till inriktningsprogram gås igenom, justeras och fastställs 
• Miniseminarium för redovisning av gruppens hittills utförda arbete 
• Information om utförande av TAITs till aktuella entreprenörer som utför 

tankbeläggningar 
 
Preliminärt föreslogs att gruppen träffas på kvällen före mötet och äter gemensam middag 
och sedan att gruppens möte läggs före lunch. På eftermiddagen startar miniseminarium 
och sedan kommer en information om typprovning av ytbehandlingar, TAIT. 
 
Preliminär agenda 
08.00-10.00 Möte 
10.30-12.30 Miniseminarium 
13.30-16.30 TAIT 
 
BS fick i uppdrag att formulera ett utkast till inbjudan till TAIT-möte. 

TJ fick i uppdrag att ordna program för miniseminarium 
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PEW fick i uppdrag att ordna lokal. 
 
Kontakt med de nya medlemmarna tas av mötesdeltagarna  

Om bitumenlösning 

Sven Fahlström berättade litet om bitumenlösningar. Bitumenlösningar har använts sedan 
lång tid tillbaka. Så småningom uppmärksammades lösningsmedlens miljöskadliga 
effekter och arbetet med ersättningsprodukter startade. Nynäs har t ex ersatt VO 500 med 
en ny produkt för lagringsbara massor. Tillverkningen av BL 1500 har upphört av bl a 
miljöskäl. BL20RK och BL 4500 R finns fortfarande kvar. De är märkningspliktiga. 
Nynäs vill utveckla nya produkter för att ersätta de lösningsbaserade produkterna. 
Avsikten är att t ex byta till ett mer lågaromatiska lösningsmedel eller ett mjukare 
basbindemedel för att förbättra miljöklassningen av produkterna. Det kan dock inte anses 
vara permanenta lösningar av problemen.  

Förslag på FoU-program 

TJ gick igenom planeringen för FoU inom projektet under 2008 och framåt. Se bifogad 
PDF-fil. 

Resultat från FoU IMT 2007 

TJ gick igenom FoU-försöken med IMT utförda i VSÖ under 2007. Vid försöken 
jämfördes l a bindemedel BE65R med mjukbitumen V12000 

7. Nästa möte 
Start onsdag kväll 9:e april och slut 10:e april, 2008. Plats: någonstans i Stockholm.  

8. Avslutning 
PEW tackade alla för aktiv medverkan och avslutade mötet.  
 
Som jag uppfattade det 
 
Svante J 
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BESLUTSLISTA 

 

M 00-03-09 
KE sammanfattade diskussionen och mötet enades om att de beläggningstyper gruppen 
bör arbeta med är: 

� YB 
� YG 
� IM  
� Bindemedelsförsegling. 

 
Gruppens inriktning inom detta område, kort sagt Tankbeläggning, skall vara: 

� Att driva FoU-projekt 
� Att verka för ökad utbildning 
� Att vara remissinstans för VV 
� Att bevaka och förmedla ny teknik 
� Att representera i andra grupper inom teknikområdet. 
� Att verka för ökad användning av tankbeläggningar 

 
 

M 06-09-19 
 
SJ tar fram en person per företag för mottagning av information till nästa möte. 
Alla funderar på vilket informationsmaterial ska skicka ut från gruppen. 
 
 
M 06-11-29 
Mötet beslöt att frågan om gruppens medverkan tas upp i nästa möte i Asfaltforum av UL 
med bistånd av GL som båda medverkar i Asfaltforum. 
 
PEW kollar om stenmaterialet måste vara deklarerat vid upphandling på funktion med Bo 
S och Klas Hermelin. 
 
 
M 070529 
 
TJ undersöker vidare om det går att få fram ett bra hjälpmedel för att bedöma underlaget 
vid bestämning av bindemedelsgiva för YB. 
 
Mötet beslöt att frågan om kommande Tankdagar tas upp igen på nästa möte. 
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M070905 

 
Akzo Nobel inbjuds när organisationsarbetet är klart. 
 
 
M071114 

 
Val av ny ordförande skjuts upp till nästa möte. 
 
Genomgång av minnesanteckningarna och beslutslistan sköts upp till nästa möte. 
 
Gruppens organisation tas upp igen vid nästa möte. 
 
Information om TAIT till entreprenörerna tas upp vid nästa möte. 
 
Mötet beslöt att det första mötet med den nya gruppen skall innehålla ett miniseminarium 
om det arbete som utförts i gruppens regi. 
 
 
M080115 

 
TJ fick i uppdrag att göra ett utkast till inriktningsdokument för gruppens verksamhet. 
 
Sekreterarfrågan tas upp vid nästa möte. 
 
BS fick i uppdrag att formulera ett utkast till inbjudan till TAIT-möte. 
 
TJ fick i uppdrag att ordna program för miniseminarium 
 
PEW fick i uppdrag att ordna lokal. 
 


